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Klimatické zmeny, vojna na Ukrajine, ale aj sebareflexia do radov politikov boli ústredným motívom
príhovoru predsedu Slovenskej  poľnohospodárskej  a  potravinárskej  komory  Emila  Macha počas
slávnostného  otvorenia  47.  ročníka  Medzinárodnej  poľnohospodárskej  a  potravinárskej  výstavy
Agrokomplex v Nitre.

Príhovor predsedu SPPK

"Stretávame sa tu v Nitre, v mekke slovenského poľnohospodárstva, opäť spolu po dvojročnej
vynútenej pandemickej prestávke. Nikto z nás v tomto pavilóne počas ostatného konania
medzinárodnej poľnohospodárskej a potravinárskej výstavy nemohol predpokladať, aké obrovské
zmeny a výzvy čakajú v najbližších mesiacoch na celú našu krajinu, spoločnosť, na naše rodiny
a spotrebiteľov. Naše životné hodnoty, názory a očakávania sa vplyvom celosvetovej pandémie a od
februára už aj dopadov vojnového konfliktu v našej bezprostrednej blízkosti zo dňa na deň otočili
o 180 stupňov. Pojmy ako bezpečnosť vo svete, zachovanie mieru, dostatok potravín a stabilných
dodávok energií pre zabezpečenie chodu tejto krajiny okamžite nabrali diametrálne iný význam, než
sme si kedy dokázali predstaviť. Bežne zaužívané frázy o svetovom miery sa razom stali hedlajnami
v médiách, hoci si to nikto neželal.

Všetci sme razom pocítili, čo sa stane, keď v prístavoch uviaznu milióny ton ukrajinských obilnín
a aký dokáže byť turbulentný trh. Myslel som si, že súčasná situácia dokáže tejto spoločnosti,
bežným spotrebiteľom a politikom otvoriť oči, aby konečne pochopili, že poľnohospodárstvo
a potraviny nie sú samozrejmosť – ale žiaľ, nedeje sa tak. Stále žijeme v dobe spotreby a konzumného
spôsobu života a na poľnohospodára a potravinára sa váhou celej spoločnosti zabúda, čo mi je
úprimne ľúto. Preto som veľmi rád, že aj na tejto akcii, my, poľnohospodári a potravinári, budeme
vedieť ukázať, že dokážeme aj naďalej vyrábať potraviny, dokážeme sa starať o krajinu a nakŕmiť
ľudí.



Štandardne o tejto hodine už má väčšina z nás za sebou prvé  a možno už druhé jedlo dňa.
Štandardne si ho pripravíme doma zo zakúpených surovín alebo ho zjeme cestou do práce či za
stolom s rodinou. Štandardne bežne nepremýšľame, či zajtra v obchode kúpime dostatok mäsa alebo
pečiva. Už mesiace však štandardný život nežijeme. Spozorneli sme pri nákupoch v obchodoch,
riešime ceny a do košíka vkladáme o niečo menej potravín, ktoré – povedzme si úprimne – by sme
ešte pred pár mesiacmi mnohí z nás možno ani len nespotrebovali.

Emil Macho s prezidentom Agrárnej komory ČR Janom Doležalom 

Tieto moje myšlienky sa možno premenia na vaše zamyslenie smerom k posilneniu vlastnej
potravinovej bezpečnosti a sebestačnosti krajiny, ktoré práve dnes, keď po dvoch rokoch nanovo
otvárame ďalší ročník Medzinárodnej poľnohospodárskej a potravinárskej výstavy Agrokomplex,
naberajú úplne iný význam a posolstvo.

Chcel by som sa dotknúť aj ďalšej veci – klimatickej zmeny. Predstavme si veľký bazén, kde
nemôžeme v jeden časti bazéna hovoriť, že šetrime vodou a neznečisťujme ju a v ostatných častiach
sa tváriť, že sa nás to netýka. Dokedy sa budeme spoločne aj v EU pozerať na to, že sa tu
bielkovinové plodiny dovážajú z Južnej Ameriky a popritom ideme ukrižovať nejakého slovenského
poľnohospodára za to, čo produkuje?

Mám aj odkaz pre bývalých politikov: prijmite s pokorou kritiku minulosti. A vy, terajší politici,
nevracajte sa do minulosti, ale pozerajte sa dopredu, pretože poľnohospodári a potravinári sú tu na
to, aby sa postarali o túto krajinu.

Z tohto miesta chcem ako predseda najväčšej agropotravinárskej samosprávy na Slovensku
zdôrazniť, a zámerne tak robím práve pred týmto auditóriom, že sú to práve slovenskí
poľnohospodári a potravinári, ktorí aj v týchto mimoriadne turbulentných časoch podržali túto
krajinu a aj napriek všetkým dôsledkom pandémie, vojnového konfliktu a najnovšie aj extrémneho
sucha sú to práve oni, ktorí naďalej vyrábajú kvalitné potraviny, bez potravinových škandálov
a ponúkajú ich našim spotrebiteľom.



Dnes, na tejto výstave, preto naši poľnohospodári a potravinári, chovatelia hospodárskych zvierat,
mladí a malí poľnohospodári, potravinárske firmy – jednoducho všetci bez rozdielu veku, spôsobu
produkcie, ale výrobu potravín berúc ako poslanie, chcú ukázať verejnosti, že slovenské
poľnohospodárstvo a potravinárstvo má čo ponúknuť aj v týchto náročných časoch.

Za mňa každému jednému poľnohospodárovi a potravinárovi patrí obrovská vďaka a som veľmi pyšný
na to, že môžem byť poľnohospodár a potravinár."

predseda vlády SR E. Heger a minister pôdohospodárstva S. Vlčan pri stánku SPPK 

Diskusia o podobe novej Spoločnej poľnohospodárskej politike  

Predseda SPPK Emil Macho sa počas prvého výstavného dňa zúčastnil okrúhleho stola k Spoločnej
poľnohospodárskej politike a Strategickému plánu. Minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka,
predseda Výboru NR SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie a zástupcovia
agropotravinárskych samospráv diskutovali o nastavených pravidlách, ktoré si budú musieť
poľnohospodári už o pár mesiacov osvojiť.

Ide o mimoriadne silnú tému a preto Emil Macho v úvode skritizoval poľnohospodárov za to, že na
diskusiu prišlo len pár z nich.

Pri hodnotení Spoločnej poľnohospodárskej politiky zaznieva zo strany SPPK spokojnosť. SPPK
vyvracia mýtus, že nová európska politika by mala byť nástrojom, ako riešiť najväčší problém
domáceho agropotravinárstva a tým je potravinová sebestačnosť. Pre tento účel majú slúžiť národné
zdroje. „Hodnotím ale pozitívne, že sa pre chovateľov dojníc dostalo maximum, čo im môže
strategický plán ponúknuť,“ uviedol E. Macho počas diskusie.  



V stánku SPPK

V stánku Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory vystavovalo počas 47. ročníka
Medzinárodnej poľnohospodárskej a potravinárskej výstavy viacero firiem, členov SPPK.  Išlo
o spoločnosti zaoberajúce sa agropotravinárstvom a finančnými službami. Medzi vystavovateľmi boli
aj regionálne poľnohospodárske  potravinárske komory a stredné odborné školy.

prvovýrobcovia a spracovatelia mlieka počas diskusie v stánku SPPK

Vedenie Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory diskutovalo počas prvého dňa
s viacerými poľnohospodármi a potravinármi či zástupcami rôznych firiem a združení.

Okrem diskusného okrúhleho stola k Spoločnej poľnohospodárske politike sa zástupcovia SPPK
zúčastnili aj diskusií ku škodám poľovnou zverou a na zveri a rovnako aj k aktualizácii registra
poľnohospodárskych pôdnych blokov /LPIS/.

 


